
Vážení přátelé, rodiče, plavci, 

 

obracíme se na Vás ve věci vyhlášení referenda, které by rozhodlo o variantě výstavby krytého bazénu 

jako součásti rozsáhlé investice města Prostějova k rozšíření Akvaparku.  

 

Jako trenéři Vašich dětí máme blízko k vodním sportům v našem městě a máme také bohaté zkušenosti 

jednak s výukou plavání od nejmenších po pokročilé, jednak s tréninkem žáků i juniorů, kteří se věnují 

závodní sportovní přípravě. Vedeme i děti, které pěstují plavání v kondičních oddílech. Je nás téměř 500 

členů Oddílu plaveckých sportů TJ Prostějov. Dosluhující pětadvacítka již není kapacitně schopná 

pokrýt zájem o plavání v Prostějově. Proto jsme navrhli při příležitosti přípravy výstavby nového 

moderního akvacentra v Prostějově parametry plaveckého bazénu, který by byl schopen uspokojit stále 

se zvyšující zájem. Navrhli jsme výstavbu bazénu 50 m s 10 drahami. Takové uspořádání umožní nejen 

uspokojení současného zájmu, ale i rozvoj dalších vodních sportů jako je atraktivní vodní pólo, které 

má v Prostějově dlouhou tradici a které je vhodné pro dívky i chlapce, kteří se nechtějí věnovat 

závodnímu plavání, ale u vody zůstat chtějí. Evidujeme zájem o vytvoření příležitosti pro akvabely. 

Chtěli bychom jít i cestou nabídky rozvoje paraplavání, které je dnes součástí Českého svazu plaveckých 

sportů. Kapacita bazénu, který navrhujeme míří ale i na uspokojení potřeb široké neorganizované 

veřejnosti. Vidíme, jak málo hodin má tato skupina na bazéně k dispozici. Proto usilujeme o vybudování 

variabilního moderního uspořádání bazénu prostřednictvím dělící stěny. Takový bazén bude moci 

využívat veřejnost prakticky libovolně, protože plocha bude moci být rozdělena na organizovanou část 

pro kluby a školy a část pro veřejnost, aniž by došlo ke vzájemnému rušení. Ve veřejném prostoru se 

velmi diskutuje délka 50 m. Náš návrh však směřuje k využití bazénu jak na délku (a to hlavně pro 

soutěže) tak na šířku, protože jde o bazén šířky 25 m. V případě úspěchu, bude mít Prostějov moderní a 

perspektivní akvacentrum, které poskytne mnoho dalších příležitostí k rozvoji našeho města. 

Očekáváme zvýšení zájmu klubů pořádat zde kempy a soustředění, očekáváme, že budeme pověření 

pořádat vrcholné republikové soutěže, očekáváme zvýšení návštěvnosti našeho města. Jsme si jistí, že 

řešení, které prosazujeme prospěje nejen všem Prostějovanům, protože jde o projekt skutečně pro 

všechny, ale i obyvatelům dosti širokého okolí, protože se bude jednat o centrum širokého spektra služeb 

okolo vodních sportů. Nejen bazén, ale relaxace a saunový svět budou tvořit synergický komplex, který 

bude mít potřebnou přidanou hodnotu pouze ve spojení s dostatečnou plochou pro plavání. Námi 

navrhované rozměry jsou nejen potřebné pro celoroční využití, ale jsou doslova nutné jako součást 

letního akvaparku, kde v současné době rozumně plavat nelze. Jsme mnozí z nás pamětníci starých 

dobrých Koupelek a jsme přesvědčení, že jedině velká vodní plocha může tomuto koupališti vrátit 

bývalou atraktivitu. Proto také usilujeme, aby nové akvacentrum bylo co nejvíce integrováno 

s venkovním prostorem současného Akvaparku.  V roce 2020 vznikla srovnávací studie, která 

doporučila k realizaci právě námi navržené řešení. V roce 2023 nechalo vedení města zpracovat 

aktualizaci studie, která doporučila opět bazén 50 x 25 m. Vedení města však připravuje projekt bazénu 

25 m s 8 drahami. Ten představili 5. 12. 2023 na semináři zastupitelům a již 12. 12. 2023 nechali 

odsouhlasit na jednání zastupitelstva. Bez možnosti vyjádření veřejnosti, bez zvážení všech aspektů, 

které vyplývají ze studie. Argumentem je totiž pouze cena investice a provozní náklady. 25 m bazén má 

stát 649 milionů Kč včetně wellness a saunového světa, kdežto 50 m bazén 874 milionů. Užitek obou 

variant je neporovnatelný. Zatímco 25 m bazén zcela jistě stačit nebude, 50 m bazén je řešením pro 

všechny. Jsme přesvědčeni, že o takové investici mají rozhodnout ti, jichž se to týká. Veřejnost.  

 

Cestou je vyhlášení referenda. K tomu je potřeba posbírat podpisy od cca 3500 voličů. Proto se na vás 

obracíme s prosbou o pomoc, protože k problematice máte blízko, znáte nás a snad jsme pro Vás i 

důvěryhodní. Mnozí jste na vlastní kůži zažili čekání na uvolnění místa pro Vaše děti a víte.  

 

Prosíme o Vaši podporu i podporu Vašich blízkých, abychom dosáhli vyhlášení referenda, které by se 

mohlo konat současně s krajskými volbami. Zasíláme Vám podpisový arch, kde jsou uvedeny informace 

jak podepisovat a kam doručit. Za spolupráci Vám děkujeme a věříme, že se nám společně podaří 

perspektivní a potřebný projekt prosadit. 
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